

déduire le montant des montants sus-
vants

(c) le montant ainsi reçu par le contribuable;

(d) le coût en capital du bien pour le contribuable, calculé par ailleurs;

(e) tout, si le contribuable a disposé du bien avant l'année.

(6) L'article 13(21)(v) de la même loi est modifié par suppression du mot «and» à la fin du sous-alinéa (ii) et par insertion après le sous-alinéa (ii.1), de ce qui suit :

«(ii.2) les montants dont chacun représente un montant remboursé relativement à un bien de la catégorie 12 après la disposition de celui-ci par le contribuable, que celui-ci ait été visé à l'alinéa (7.4)(b) et le remboursement avant être fait avant la disposition.

(7) Les paragraphes (1) à (3), ainsi que le paragraphe 13(7.3) de la même loi, sont modifiés par le paragraphe (2), s'appliquant aux biens acquis après le 22 mai 1982, à l'exclusion des biens acquis avant 1986 conformément à un accord écrit conclu avant le 22 mai 1982.

(8) Les paragraphes (4) et (6), ainsi que le paragraphe 13(7.4) de la même loi, sont modifiés par le paragraphe (5), s'appliquant aux années d'imposition 1982 et suivantes.

9. (1) L'article 13 de la même loi est modifié par insertion, après le paragraphe (1), de ce qui suit :

«(1.1) Par dérogation au paragraphe (1), lorsque, dans une année d'imposition, une corporation verse un dividende en actions à une personne et qu'il est raisonnable de considérer qu'un des motifs du versement consiste à modifier de façon accrue la valeur de la participation d'un actionnaire désigné de la corporation, la juste valeur marchande du dividende en actions doit être incluse dans le calcul du revenu de cette personne pour l'année sus-

shall the amount elected under this subsection exceed the cost of

(c) the amount so received by the taxpayer,

(d) the capital cost of the property to the taxpayer otherwise determined, and

(e) where the taxpayer has disposed of the property before the year, nil.

(6) Paragraph 13(21)(v) of the said Act is amended by striking out the word "and" at the end of subparagraph (ii) thereof, by adding the word "and" at the end of subparagraph (ii.1) thereof and by adding thereunto immediately after subparagraph (ii.1) thereof, the following subparagraph:

"(ii.2) all amounts each of which is an amount repaid in respect of a property of the class referred to in the disposition thereof by him that would have been an amount described in 120 paragraph (7.4)(b) had the repayment been made before the disposition."

(7) Subsections (1) to (3) and subsection 13(7.3) of the said Act, as enacted by subsection (2), are applicable with respect to property acquired after May 22, 1982 other than property acquired before 1986 pursuant to an agreement in writing entered into before May 22, 1982.

(8) Subsections (4) and (6) and subsection 13(7.4) of the said Act, as enacted by subsection (2), are applicable to the 1982 and subsequent taxation years.

9. (1) Section 13 of the said Act is amended by adding thereto, immediately after subsection (1) thereof, the following subsection:

"(1.1) Notwithstanding subsection (1), where in a taxation year a corporation has paid a stock dividend to a person and it may reasonably be considered that one of the purposes of such payment was to artificially alter the value of the interest of any specified shareholder of the corporation, the fair market value of the stock dividend shall, except to the extent that it is otherwise included in computing that person's income under paragraph

Continued on
next page

Continued on
next page